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Zutphen, 14 februari 1961.

Kort verslag van de vergadering van delegaties van de besturen van Didam en Herwen
 en van de raad van commissarissen van Zevenaar, tezamen met de heren Oosterhof en 
Middelbeek van de Zuivelbond, op vrijdag 3 februari 1961
's-avonds om 8 uur in café Heyting te Zevenaar.

De vergadering staat onder voorzitterschap van de heer Oosterhof.1 Deze deelt mee dat het doel van 
deze vergadering is te bespreken of het mogelijk is dat de drie organisaties in de toekomst zullen 
samenwerken. Er ontstaat dan een vereniging die 15 á 20 miljoen kg melk tot haar beschikking zal 
hebben.

Zowel Herwen als Zevenaar hebben geprobeerd te komen tot een of andere vorm van 
samenwerking met Camiz, deze plannen zijn niet verder gekomen dan het stadium van 
bestuursvoorstellen, de algemene vergaderingen konden hiermee geen instemming betonen. Hoewel 
de standpunten duidelijk zijn afgebakend, betekent dit niet dat nu de problemen ook de wereld uit 
zijn, de behoefte aan een reorganisatie blijft onverminderd voortbestaan en dit dient bij de 
besprekingen goed in het oog te worden gehouden.

De positie van Didam ligt volkomen anders, hier hebben regelmatig investeringen plaats gevonden 
en er is thans nog ruimte om meer melk te verwerken. Met het oog op de toekomstige ontwikkeling 
(arbeidspositie, mechanisatie) acht het bestuur van deze vereniging een grotere technische armslag 
wel gewenst, vandaar de belangstelling voor samenwerking.

Bij dit gesprek zal in hoofdzaak moeten worden gezocht naar oplossingen die de eenheid tussen de 
drie verenigingen kunnen bevorderen. Hierbij zijn enkele punten die speciale aandacht behoeven. 
Doel moet zijn te komen tot een vereniging die de bedrijven voor gemeenschappelijke rekening 
exploiteert en ook moet kunnen stilleggen. Deze vereniging zal één gelijke melkprijs uitbetalen. Uit 
de drie organisaties dient het bestuur van de vereniging voort te komen, de dagelijkse leiding dient 
te worden opgedragen aan een directeur waarvoor de heer 2 in aanmerking komt. De melk dient te 
worden verwerkt op die plaats waar dit technisch en economisch het voordeligst kan, overmelk kan 
worden verkocht aan Comego of Berkelstroom. De melkverwerking in Herwen kan dan worden 
gestopt, in Zevenaar zullen enkele technische voorzieningen nodig zijn.

Financieel zal niemand er slechter van worden, verwacht mag worden dat tenminste de melkprijs 
van Didam kan worden bereikt. De financiële positie van de drie bedrijven is thans zo dat er bij 
liquidatie geen geld bij moet.

Van belang is er op te wijzen dat de positie van Zevenaar als n.v. anders is dan die van de beide 
coöperaties. De krediet waardigheid van de topcoöperatie zal dus feitelijk op de beide laatsten 
rusten. Dit moet op den duur veranderen doordat ook Zevenaar zich in coöperatieve richting gaat 
ontwikkelen, bv, door oprichting van een vereniging die de leningen van Zevenaar garandeert en die 
langzamerhand de n.v, zal vervangen.
.
Als volgende belangrijke voorwaarde moet worden genoemd het behouden van de rust in dit 
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gebied, hetgeen betekent dat bestaande relaties zoveel mogelijk moeten worden ontzien. Met name 
geldt dit voor de verhouding tussen 3 en Zevenaar.
Andi levert melkprodukten aan Zevenaar, deze produkten zouden ook door Didam kunnen worden 
geproduceerd. Wil men evenwel geen moeilijkheden, ook in de sector van de boeren waar een 
zekere onrust bestaat, dan is het gewenst thans de verhouding met Andi onveranderd te laten 
voortbestaan.

Een derde belangrijk punt is de positie van de directeur van Herwen. De directeur van Zevenaar 
gaat met pensioen, Herwen kan worden stilgelegd, het ligt daarom voor de hand dat de heer Haker 
zich belast met de leiding in Zevenaar.
Waar evenwel een éénhoofdige leiding in de vereniging noodzakelijk is zal dit dienen te gebeuren 
in een positie van ondergeschiktheid aan de heer Vennegoor.
Uiteraard heeft in elke vereniging de algemene vergadering het laatste woord.
De vergadering acht het algemeen in het belang van de boeren als tot samenwerking kan worden 
besloten. Vanzelfsprekend is dit het oordeel van ieder der bestuursleden voor zich en kan men geen 
definitief oordeel uitspreken over de toekomstige ontwikkeling met alle daarbij te regelen 
bijzonderheden.

Zevenaar acht de ontwikkeling in coöperatieve richting vanzelfsprekend, al zal men daarbij de zaak 
niet moeten overhaasten.
De gedachte aan deze ontwikkeling wint evenwel steeds meer veld, en vooral de laatste tijd is op dit 
gebied zeker een verandering waar te nemen in de goede richting.
De verhouding tot Andi acht men algemeen als zeer belangrijk en men is unaniem van oordeel dat 
deze verhouding geen moeilijkheden mag geven bij een concentratie .
Terwille van de rust zal men zich hierbij moeten neerleggen, op den duur kan deze kwestie dan met 
Andi besproken worden. Eerst dient echter een interne consolidatie van de drie verenigingen plaats 
te vinden. Overigens zal men bij continuering van de huidige situatie zeker mogen rekenen op een 
groeien van de rust onder de Zevenaarse boeren, deze zijn in het algemeen geneigd samenwerking 
tussen de drie verenigingen als een goede oplossing te zien. 

De positie van de heer 4 wordt in een besloten vergadering van de bestuursleden behandeld. In het 
algemeen toont men een ruim begrip voor de hieraan verbonden problemen. Besloten wordt dat de 
heer Oosterhof tezamen met de heer Goes (voorzitter Herwen) alle aan de positie van de heer Haker 
vastzittende vraagstukken met de heer Haker zal doorspreken.

Een discussie over het vormen van ledenkapitaal vindt plaats. Men acht de ledenkapitaalvorming 
met het oog op de financiering zeer belangrijk, wel acht men het gewenst het ledenkapitaal te laten 
rouleren, waardoor de van vroeger bekende verstarring en het dragen van de last door een kleine 
groep wordt voorkomen. Verder wordt de mogelijkheid van verwerking van de melk besproken. De 
conclusie hierbij is dat men zich niet moet inrichten op een verwerking van alle melk in de top met 
het oog op de investeringen, wel zal men zich goed moeten inrichten op de levering van 
aanvullingsmelk. Overigens is dit een uiterst technische kwestie, die door de directie, eventueel in 
samenwerking met de technici van de bond moet worden bekeken. Dit is overigens ook een prijs-
probleem.

Door Herwen wordt gewezen op het feit dat men de melk tweemaal per dag ophaalt, een wens 
trouwens van de grote boeren in Zevenaar. Ook dit is echter een punt van directie en topbestuur.

Het melkvervoer zal toch moeten worden herzien omdat men door elkaar rijdt.
Tenslotte wordt besloten dat de besturen eerst de zaak in eigen kring nog eens zullen bespreken. Als 
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zij in principe bereid zijn de samenwerking te kiezen, dan zullen zij ieder een tweetal 
vertegenwoordigers aanwijzen die zitting kunnen nemen in een commissie van voorbereiding. In 
het algemeen zal enige voortvarendheid gewenst zijn.
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